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GAZİANTEPGAZİANTEP

“Gümrükten 
aranılmadan geçirildim”

AYKUT TUZCU

Gazetemizin sahibi Aykut Tuzcu’nun 
eski yazıları bu köşede yer almaya 

devam edecek
Gazetemizin sahibi Aykut Tuzcu’nun                                                                                                                             

26 Ocak 2012 tarihli yazısıdır.
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Soframız 
programı, Star TV 

Köşe Taşı 

Ayşe Nur Yılmazer / Turizmci
ayseyilmazer@arsan.com.tr 

GÜZEL TÜRKÇEMİZDE 
SİSTEMLİ BİR YIKIM 

YAŞIYORUZ

4’TE

Suriye gezisi en çok 
bizim işimize yaradı

4’TE 4’TE

Gaziantep mahreçli o kadar çok olumsuz 
haber yayınlanıyor ki, her seferinde özellikle 
İstanbul’daki arkadaşlarım fırsatı kaçırmıyor, 
sürekli tarizde bulunuyorlar. Canım sıkılıyor 
fakat ses çıkaramıyorum. Çocuk denecek 
yaştaki kızların evlendirilmeleri, töre 
cinayetleri, hoş olmayan görüntüler...

Ama bu kez gururumu okşayan, sizin de 
okumaktan zevk alacağınız telefonlar aldım.

Star TV’de ‘Soframız’ diye bir program 
yayınlanıyor. Gayriresmi ratinglerine baktım, 
müthiş izleniyor. Ben iyi bir televizyon 
seyircisi olmadığım için arkadaşlarım 
uyarınca ‘Youtube’da izledim.

Dil sürekli evrilen bir yapıda ve zamanla 
değişir elbette, ama biz sistemli bir yıkım 
yaşıyoruz. Bunun; dilin zenginliğini ve 
doğru kullanımını koruyabilmek için 
bilinçli bir şekilde yapılan, iyi niyetli bir 
değişim olduğunu sanmıyorum.

Bülent Ecevit gibi gerçekten siyaseti onurla 
yapan insanların kullandıkları dil artık 
neredeyse tarih oluyor. Günümüzde türkçe 
ortalama dört yüz kelimeyle konuşuluyor. 
Oysa örneğin İngiltere'de ortalama iki bin 
kelime kullanılıyor. 

Aykut Tuzcu’dan ilk mektup... “20 
saattir uçuyoruz ama hala gündüz” 
“Uçağımız Kennedy havalimanına 
inince Amerikan hükümetinin 
bir yetkilisi 450 kişinin arasından 
beni eliyle koymuş gibi buldu ve 
ismimle hitap ederek karşıladı” 
İnsan hep batıya doğru uçunca 
günler ve geceler birbirine karışıyor. 
İstanbul’dan sabah erken saat 7’de 
kalktık, 20 saattir ya uçuyoruz 
veya havaalanlarına inip uçak 
değiştiriyoruz.

Başbakan Recep Tayyip Erdoğan'ın 
çok sayıda işadamı ve sanayiciyle 
birlikte gerçekleştirdiği Suriye 
ziyaretinin en çok Gaziantep'e 
yaradığı vurgulandı. Başbakan 
Erdoğan'ın, beraberinde Sanayi 
Odası Meclis Başkanı Abdülkadir 
Konukoğlu, GSO Yönetim Kurulu 
Başkanı Nejat Koçer ve Ticaret Odası 
Yönetim Kurulu Başkanı Mehmet 
Aslan’ da bulundu.

Sanko Üniversitesi ve Hasan Kalyoncu 
Üniversitesi, 500 üniversite arasında ilk sıralara yerleşti

Akademik destek sıralamasında Akademik destek sıralamasında 
Sanko Üniversitesi 7. Sırada yer aldıSanko Üniversitesi 7. Sırada yer aldı

ÜniAr, Türkiye Üniversite Memnuniyet Araştırması'nın 2024 yılı sonuçlarını açıkladı. 
Altı başlık altında yapılan araştırmada sadece 11 üniversite 500'ün üzerinde puan aldı. 
139 üniversite ise FF aldı. 533 puan alan Yıldız Teknik Üniversitesi ise birinci oldu.

Üniversitelerin 
Genel Memnuniyet 
Sıralamasında, Hasan 
Kalyoncu 3., Sanko 
Üniversitesi 14. 
Sırada yer aldı.

“Vakıf 
Üniversitelerinin 
Genel Memnuniyet 
Sıralaması”nda Hasan 
Kalyoncu Üniversitesi 
3. Sanko Üniversitesi 
5. Sırada 

Antep’te konut satışlarında ibre tersine döndü

Konut satışlarında 
düşüş yaşanıyor

Türkiye İstatistik 
Kurumu, haziran ayı konut 
satış istatistiklerini açıkladı. 
Ülke genelinde olduğu gibi 
Antep’te de konut satışları 
düştü. Türkiye İstatistik 
Kurumu, haziran ayı 
konut satış istatistiklerini 
kamuoyuna duyurdu. 
Türkiye genelinde konut 
satışları Haziran ayında bir 
önceki yılın aynı ayına göre 
yüzde 5,2 azalışla 79 bin 
313’e geriledi. Antep’te ise 
geçen yılın haziran ayında 
2 bin 505 konut satılırken 
bu rakam bu yılın aynı 
ayında 108 azalarak 2 bin 
397’e geriledi. 

“Bunca yoksulluğa, sefalete rağmen gözümüzün içine baka baka “iktidarımızda işçiyi, 
memuru, asgari ücretliyi enflasyona ezdirmedik” nutukları atmaya devam ediyorlar”

17 milyon 114 bin 912 yurttaş 
sosyal yardımlarla geçiniyor

Büro Emekçileri Sendikası Gaziantep Şubesi, çarkların halkı, emekçileri, yoksullaştırmak, işsiz bırakmak, bir avuç zengini daha 
zengin etmek için döndüğünü belirtti, 17 milyon 114 bin 912 yurttaş yaşamını sosyal yardımlarla sürdürdüğünün altını çizdi. 

Sadaka, ulufe değil, 
emeğimizin karşılığını, 

hakkımızı istiyoruz
Gaziantep Şube Başkanı İsmet Karatay, 

‘’Bunca yoksulluğa, sefalete rağmen 
gözümüzün içine baka baka “iktidarımızda 
işçiyi, memuru, asgari ücretliyi enflasyona 
ezdirmedik” nutukları atmaya devam 
ediyorlar. Oysa bizler bu ülkenin kamu 
emekçileri, emeklileri olarak artık 
yoksullukta, sefalette eşitlenmek değil, 
hak ettiğimiz refahta birleşmek, artık içi 
boş müjdeler, bugün kaşıkla verileni yarın 
kepçe ile alan hileler, sadaka, ulufe değil, 
emeğimizin karşılığını, hakkımızı istiyoruz’’ 
dedi. 

Geldiğimiz noktada 
Türkiye’deiki tablo ile 

karşı karşıyayız
‘Yıllardır bu ülkeyi yönetenlerin kısa 

vadede de orta vadede de uzun vadede 
de tek bir programı var. O da emeği ile 
geçinenlere ve halka dayatılan köleliğe 
ve yoksulluğa uyum program’ diyen 
Karatay, ‘’Attıkları her adımda işte bu 
köleliğe ve yoksulluğa uyum programını 
hayata geçirenler iki tablolu bir ülke 
yarattı. Geldiğimiz noktada Türkiye’de 
iki tablo ile karşı karşıyayız. Birinci tablo 
faizden, ranttan, emek sömürüsünden 
beslenen bir avuç asalağın ve arkasındaki 
iktidarın tablosu. Bu tabloda bir avuç 
asalak iktidar eliyle besleniyor. Bir taraftan 
emek sömürü diğer taraftan vergi afları, 
muafiyetleri, teşvikler, ihaleler, dövize 
endeksli hazine garantileri ile semirdikçe 
semiriyor. Servetine servet katıyor’’ 
tespitini yaptı. 4’TE

Hayat pahalılığı satın alma gücünü 
düşürdükçe yaşam zorlaşıyor

Antep’teki aile hekimleri ve sağlık çalışanları, 
vergide adalet eylemlerini 19 haftadan beri 
sürdürüyor. Aile hekimler ile sağlık çalışanları 
vergide adalet sağlanıncaya kadar eylemin devam 
edeceğinin sinyalini verdi. 4’TE

Diyanet İşleri 
Başkanlığı 
günde 260 milyon 
TL harcıyor

Genel bütçe 
kapsamındaki kamu 
idarelerinin mali 
verilerine göre, Diyanet 
İşleri Başkanlığı’nın 
Ocak-Haziran 2024 
dönemi harcaması, 46 
milyar 732 milyon 58 
bin TL oldu. 2’DE

Hemşireler artan iş yükünü kaldıramıyor
Hemşirelerin sorunlarına yeterli çözümler üretilemediğini 

belirten HEPSEN Gaziantep Şube Başkanı Ayşe Kılınç, 
‘’Kliniklerin birçoğu zor dönüyor. Hastaların yoğun olduğu 
metropollerde ve büyük hastanelerde maalesef ayda 4-5 kere 
üst üste gün aşırı 24 saat nöbet tutan, ayda +100 saat ve daha 
fazlası mesai yapan hemşirelerimiz var. Bu kişilerin de bir 
ailesi var, bir hayatı 
var. İşte bu istihdam 
eksikliği bizim iş 
yoğunluğumuzu 
arttırıyor, 
hemşireler artık bu 
iş yükünü, şu anki 
aldıkları ücretle 
devam ettirmek 
istemiyorlar’’ dedi. 4’TE

Ayşe 
Kılınç

Emekliler huzurla değil, yoklukla yaşıyor
Şehitkamil Belediye Başkanı Umut Yılmaz, 

kent genelindeki yaklaşık 75 bin emekliyi 
temsil eden dernek başkanlarıyla buluştu; 
sorun, talep ve önerilerini dinledi. Emeklilerin 
açlığa mahkûm edildiğini belirten Başkan 
Yılmaz, “Artık siz yalnız değilsiniz. Söz verdik, 
hep yanınızda olacağız.” dedi. 4’TE



Çocuk denecek yaştaki kızların 
evlendirilmeleri, töre cinayetleri, hoş 
olmayan görüntüler...

Ama bu kez gururumu okşayan, 
sizin de okumaktan zevk alacağınız 
telefonlar aldım.

Star TV’de ‘Soframız’ diye bir 
program yayınlanıyor. Gayriresmi 
ratinglerine baktım, müthiş izleniyor. 
Ben iyi bir televizyon seyircisi 
olmadığım için arkadaşlarım 
uyarınca ‘Youtube’da izledim.

Gaziantep’ten son iki programa 
iki Gaziantepli hanımefendi çıktı. 
İlki benim değerli arkadaşım Dr. 
Selçuk Yetkin’in kızı Tuğba Hanım. 
Diğeri yine yakın arkadaşım Servet 
Koyuncugil’in eşi Sevil Hanım.

Şimdi yazacaklarım benim 
gözlemim değil, çok sayıdaki 
İstanbul, Ankara ve yurtdışındaki 
arkadaşlarımın gözlemi.

Önce her iki hanımefendiye de 
müthiş iltifat ettiler, Gaziantepliler 
gerçekten çok güzelmiş, dediler. 
Sonra evleri çok beğendiklerini, ne 
kadar zevkli ve varlıklı mekanlar 
olduğunu söylediler.

Yemek sofrasının mükemmelliği, 
porselen yemek takımlarının ne 
kadar zevkli olduğu, servisin bütün 
görgü kurallarına uygun olarak 

yapıldığı, kısaca herşeyin süper 
olduğunu ağızbirliği etmişçesine 
aynı şeyleri anlattılar.

Yapılan yemeklerin görsel 
güzelliğini, hanımefendilerin 
artık dünyanın en önemli konusu 
olmaya başlayan gastronomiye ne 
kadar hakim ve hünerli olduklarını 
vurguladılar. Ben de sözlerini hiç 
kesmeden doyasıya dinledim.

İçimden, “Öf be dünya varmış” 
dedim, bu kadar olumsuzluktan 
sonra böyle güzel şeyleri dinleyince...

“Erkeğin kalbine giden yol 
midesinden geçermiş” diye ünlü 
bir deyiş var ya, meğer ne kadar 
doğruymuş! Dünya bu gastromi 
işiyle kafayı bozmuşa benziyor!

Baksanıza, Türkiye’nin en büyük 
holdingleri bile (Doğuş Holding 
ünlü restoranları, mekanları 
satın alıp büyük bir ekol yaratma 
hazırlığında) bu işe giriyor.

Nedeni; çok prestijli, çok kazançlı 
ve de çok zevkli bir işmiş...

Aslında Antepliler bu işi dünya 
çapında bir lüks restoran zinciri 
haline getirebilir. Gaziantep’i tanıtım 
bir yana, çok da kazançlı bir iş, öyle 
anlaşılıyor...

Bu işe bence kadın müteşebbisler 
soyunmalı, onlar daha iyi becerir.

GEREKLİ TELEFONLAR 
Yangın İhbar    110
Acil Yardım   112
Polis Yardım    155
Jandarma Yardım    156
Trafik Yardım   154
Kanalizasyon ve Su   185
Elektrik Arıza   186
Cenaze hizmetleri    188
Alo Zabıta    153
Kablo TV Arıza    126

RESMİ DAİRELER 
Valilik       342 231 03 13
Emniyet Müdürlüğü     342 230 18 30
İl Jandarma Komutanlığı    342 338 78 40
Adliye       342 321 36 36
İL Turizm Müdürlüğü     342 230 59 69
İl Kültür Müdürlüğü      342 232 18 58
İl Müftülüğü     342 220 13 57
Türk Telekom      342 230 36 66

ÜNİVERSİTELER  ve HASTANELER
Gaziantep Üniversitesi     342 360 12 00
Hasan Kalyoncu Üniversitesi     342 321 21 00
Dr. Ersin Arslan Hastanesi     342 221 07 00
25 Aralık Devlet Hastanesi     342 338 17 31
Sevgi Hastanesi      342 220 60 60

ULAŞIM 
HAVAŞ        342 215 22 63
THY        342 320 15 65
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ŞAHİNBEY NÖBETÇİ ECZANELER
DEMET ECZANESI

Eski Garajlar Büyük Veliç Oteli Yukarısı(Sağlık Ocağı 
Karş.) / ŞAHİNBEY / Telefon : 03422517412

ALPER SAHİN ECZANESİ
Gümüştekin Mah. 11 Nolu Sok No:36/A (19 Mayıs Lisesi 

Civarı Cumhuriyet Sağlık Ocağı Yanı) / ŞAHİNBEY
Telefon : 0 342 336 51 63

ADA ECZANESI
GÜZELVADI MAH. 9 NOLU SK. NO:1( Düztepe 

cergibozan arkası) / ŞAHİNBEY
Telefon : 03422718484

ALTUNDAŞ ECZANESİ
Binevler mahallesi üniversite bulvarı 162/B Şahinbey 

(Akademi Hastanesi Yanı) / ŞAHİNBEY
Telefon : 0342 336 1015

AKKENT DEMET ECZANESİ
Akkent mahallesi, 134023 nolu sokak (Akkent camii 

civarı, Soma Evler karşısı, My Park Teras sitesi altı) No 
2C/G Şahinbey / ŞAHİNBEY

Telefon : 03429991197
CEVİZLİ ECZANESİ

Güneykent Mahallesi 102282 Nolu Sokak No:2 (Sembol 
Market ve Türk Petrol Karşısı Beşyüzevler Sağlık Ocağı 

Yanı)(defa life hastanesi civarı) / ŞAHİNBEY
Telefon : 0342 502 09 37
İCONOVA ECZANESİ

15 TEMMUZ MAH.PROF.NECMETTİN ERBAKAN 
CAD.NO:74MF (PRİME MALL AVM YANI) / ŞAHİNBEY

Telefon : 0342 503 03 33
SEFOĞLU ECZANESİ

Ertuğrul Gazi Mahallesi 189012 Nolu Sokak No:9/B 
( DOĞUSER SERAMİK KARŞI SOKAĞI. ERTUĞRUL 

GAZİ 32 NOLU SAĞLIK OCAĞI YANI ) / ŞAHİNBEY
Telefon : 0501 266 10 90

ŞEHİTKAMİL NÖBETÇİ ECZANELER
GÜLCAN ECZANESİ

Mücahitler Mah. Gazimuhtarpaşa Bulv. No:69/D 
(NCR Hospital Karşısı - Anatolian Otel Çarprazı) / 

ŞEHİTKAMİL
Telefon : 0342 324 34 21

ISTASYON OCAK ECZANESI
Ali Fuat Cebesoy Bul. ( Şehitkamil Belediye Karşısı) / 

ŞEHİTKAMİL
Telefon : 0342 325 60 30
BATIKENT ECZANESİ

İbrahimli Batıkent Mh. Eski Sosyete Pazarı Civarı-Ali 
İhsan Göğüş Tramvay Durağı Yanı / ŞEHİTKAMİL

Telefon : 0342 341 34 64
GÖZÜŞİRİN ECZANESİ

Değirmiçem Mah.Fevzi Çakmak Bulvarı No:40/B (25 
ARALIK DEVLET HASTANESİ ACİL ÇIKIŞI KARŞISI) / 

ŞEHİTKAMİL
Telefon : 03423392212
GÜLTEN ECZANESİ

Çıksorut mah 15043 nolu sok.11/A / ŞEHİTKAMİL
Telefon : 0 342 226 71 44
ZEYTİNLİ ECZANESİ

Pirsultan Mah. Çetin Emeç Cad. No:70/A(Şehitkamil 
Devlet Hastanesi Karşısı) / ŞEHİTKAMİL

Telefon : 0 342 3247426
GAZİKENT ECZANESİ

Gazikent-Atakent Mah. 15. Cd. Pınar Apt.12 Nolu ASM 
Yanı (Sevgi Parkı Karşısı) / ŞEHİTKAMİL

Telefon : 03422411305

NÖBETÇİ ECZANELERKURUCULARI: Osman TUZCU
Aykut TUZCU
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Gazetemizin sahibi Aykut 
Tuzcu’nun eski yazıları bu köşede 

yer almaya devam edecek

Soframız 
programı, Star TV 

Yumruk atmanın bilimselliği!..
Futbolseverler dün Ankara’daki Türkiye 

Futbol Federasyonu’nun Olağanüstü 
Genel Kurulu’na kiltlenmişti. 58. 
maddenin değiştirilerek küme düşmenin 
istisnai bir şekilde kaldırılmasına, yerine 
puan cezası getirilmesine karar verilecekti. 
Daha doğrusu böyle olacağı tahmin 
ediliyordu ama olmadı, 58. madde yerinde 
kaldı.

Genel kurulun gergin ve elektrikli 
geçeceği biliniyordu, nitekim öyle de oldu. 
Bunun anormal bir tarafı yok, ortada 
katrilyonlar dönüyor. Kulüp başkanlığı; 
bırakın belediye başkanlığı veya 
milletvekilliğini, bakanlık koltuğundan 
bile daha forslu ve getirisi çok fazla!..

Genel kurulda koskoca (veya küçücük, 
nasıl tercih ederseniz) Manisaspor Kulübü 
Başkanı Kenan Yaralı, Orduspor Başkanı 
Nedim Türkmen’e öfke, salya, hararet 
saldırıyor. Dövecek, öldürecek!.. Araya 
giren olmasa, adam katil olacak!

Nedim Türkmen daha sonra CNN 
Türk ekranında, canlı yayında konuştu. 
Konuşması düzgün, beyefendi bir insan. 
“Hukuki yollardan hakkımı arayacağım” 
dedi.

Gerginlik normal! Ama kaba kuvvet, 
rakipleri dövmeye kalkmak ‘ahlaksızlık’ 

olarak kabul edilir ama gerçek bunun epey 
ötesindedir.

Wilhelm Reich, Avusturyalı-ABD'li 
psikiyatrist ve psikanalist, psikiyatri 
tarihinin en radikal isimlerden biridir. 
Sigmund Freud'un öğrencilerinden olup 
cinsellikle ilgili tezlerini daha ilerilere 
götürmeye çalışmıştır. Kişisel nevrotik 
semptomlar yerine karakter yapısına 
odaklanarak, fiziksel saldırıların cinsel, 
ekonomik ve sosyal şartlardan kaynaklı 
olduğunu savundu. Ustası Freud’da, 
hemen herşeyi bir şekilde mutlaka 
cinselliğe bağlardı.

Böyle tipleri not edin ve bilin ki evde 
becerikli olamadıkları için dışarıda 
sebepli-sebepsiz saldırganlaşırlar, yumruk 
atarak, vurarak, kırarak tatmin olurlar!

Bunu ben değil, bilim söylüyor.
Bundan sonra etrafınızdaki saldırganları, 

özellikle sessiz olarak bilinenleri  dikkatle 
gözlemleyin, bilimin ne kadar haklı 
olduğunu, gerçeği söylediğini bizzat 
müşahade edeceksiniz!Gaziantep mahreçli o kadar çok 

olumsuz haber yayınlanıyor ki, her 
seferinde özellikle İstanbul’daki 
arkadaşlarım fırsatı kaçırmıyor, 
sürekli tarizde bulunuyorlar. Canım 
sıkılıyor fakat ses çıkaramıyorum. 

Aykut Tuzcu’nun 
26 Ocak 2012

tarihli yazısıdır

TCMB'den yapılan açıklamaya göre, 
vadeye göre incelendiğinde, 2023 
yıl sonuna göre, uzun vadeli kredi 
borcunun 2,4 milyar ABD doları 
artarak 157,3 milyar ABD doları; 
kısa vadeli kredi borcunun (ticari 

krediler hariç) ise 2,1 milyar ABD 
doları artarak 11,2 milyar ABD doları 
düzeyinde gerçekleştiği gözlendi.

Açıklamada şöyle denildi: "Borçluya 
göre dağılıma bakıldığında, uzun 
vadeli kredi borcuna ilişkin olarak, 

bir önceki yıl sonuna göre bankaların 
kredi biçimindeki borçlanmalarının 
365 milyon ABD doları azaldığı, tahvil 
ihracı biçimindeki borçlanmalarının 
ise 2,6 milyar ABD doları artışla 
17,4 milyar ABD doları seviyesinde 
gerçekleştiği gözlenmektedir. Aynı 
dönemde, bankacılık dışı finansal 
kuruluşların kredi biçimindeki 
borçlanmaları 97 milyon ABD doları 
azalmış, tahvil stoku ise 41 milyon 
ABD doları azalarak 1,1 milyar ABD 
doları seviyesinde gerçekleşmiştir. Söz 
konusu dönemde, finansal olmayan 
kuruluşların kredi biçimindeki 
borçlanmalarının 275 milyon ABD 
doları azaldığı, tahvil stokunun ise 
762 milyon ABD doları artarak 
10,9 milyar ABD doları seviyesinde 
gerçekleştiği gözlenmektedir. Kısa 
vadeli kredi borcuna ilişkin olarak ise, 
2023 yıl sonuna göre bankaların kredi 
biçimindeki borçlanmaları 1,3 milyar 
ABD doları artışla 5,8 milyar ABD 
doları; finansal olmayan kuruluşların 
kredi biçimindeki borçlanmaları 
ise 382 milyon ABD doları azalışla 
1,3 milyar ABD doları düzeyinde 

gerçekleşmiştir.
Alacaklıya göre dağılım 

incelendiğinde, uzun vadeli kredi 
borcuna ilişkin olarak, Mayıs sonu 
itibarıyla tahvil hariç özel alacaklılara 
olan borç, bir önceki yıl sonuna göre 
583 milyon ABD doları azalarak 
106,7 milyar ABD doları olarak 
gerçekleşmiştir. Kısa vadeli kredi 
borcuna ilişkin olarak ise, tahvil 
hariç özel alacaklılara olan borcun 
bir önceki yıl sonuna göre 1,7 milyar 
ABD doları artarak 9,6 milyar ABD 
doları seviyesinde gerçekleştiği 
gözlenmektedir.

Döviz kompozisyonuna 
bakıldığında, 157,3 milyar ABD 
doları tutarındaki uzun vadeli kredi 
borcunun %58,0'ının ABD doları, 
%35,5’inin Euro, %2,4’ünün Türk 
lirası ve %4,1’inin ise diğer döviz 
cinslerinden oluştuğu ve 11,2 milyar 
ABD doları tutarındaki kısa vadeli 
kredi borcunun ise %44,4’ünün ABD 
doları, %18,8’inin Euro, %32,5’inin 
Türk lirası ve % 4,3’ünün diğer döviz 
cinslerinden oluştuğu görülmektedir. 
T24

ÖÖzel sektörün yurt dışı kredi zel sektörün yurt dışı kredi 
borcu 4,5 milyar dolar arttıborcu 4,5 milyar dolar arttı

Mayıs sonu itibarıyla özel sektörün yurt dışından sağladığı toplam kredi borcu, 2023 yıl sonuna 
göre 4,5 milyar ABD doları artarak 168,5 milyar doları oldu. Borçluya göre dağılımda uzun vadeli 
kredi borcuna ilişkin olarak, bir önceki yıl sonuna göre bankaların kredi biçimindeki borçlanmaları 
365 milyon dolar azaldı, tahvil ihracı biçimindeki borçlanmalar ise 2,6 milyar dolar arttı.

AB Başkanlığı'nın toplam ödeneği 6.4 
milyar lira olup, bu bütçenin neredeyse 
tamamı harcandı

Türkiye'de yapılan tasarruf çağrılarına 
rağmen, bütçe açığı altı ayda 483.2 milyar 
liradan 747.1 milyar liraya yükseldi. Hazine 
ve Maliye Bakanlığı'nın raporuna göre, faiz 
giderleri de aynı dönemde 275.2 milyar 
liradan 574.4 milyar liraya çıktı.

Haziran ayı bütçe gerçekleşmelerine göre, 
bütçe giderleri 866.5 milyar TL, gelirleri 
ise 591.2 milyar TL olarak kaydedildi. 
Cumhuriyet'ten Mustafa Çakır'ın haberine 
göre, bu durum, Haziran ayı için 275.3 
milyar TL'lik bir bütçe açığına işaret ediyor. 
Yılın ilk yarısında toplam bütçe giderleri 4.5 
trilyon TL, gelirleri ise 3.8 trilyon TL olarak 
gerçekleşti.

Vergi gelirleri, Haziran ayında geçen 
yılın aynı ayına göre 231.1 milyar liradan 
483.1 milyar liraya yükseldi. Ocak-Haziran 
döneminde ise vergi gelirleri 1.6 trilyon 
TL'den 3.2 trilyon TL'ye çıktı. Örtülü 
ödenek harcamaları Haziran'da 932.1 
milyon lira, altı ayda ise toplamda 5.9 
milyar lira oldu.

Cumhurbaşkanlığı harcamaları yılın 
ilk yarısında 6.1 milyar TL olarak 
gerçekleşirken, Diyanet İşleri Başkanlığı'nın 
harcamaları 46.7 milyar lira oldu. AB 
Başkanlığı'nın toplam ödeneği 6.4 
milyar lira olup, bu bütçenin neredeyse 
tamamı harcandı. Milli Saraylar İdaresi 
Başkanlığı'nın yılın ilk yarısındaki 
harcaması 1.6 milyar lira olarak kaydedildi.
t24

Bütçe açığı altı ayda 
483.2 milyardan 747.1 

milyara yükseldi

Kamu idarelerinin harcamalarını 
ortaya koyan verilere göre, Ali Erbaş’ın 
başkanlığını yaptığı Diyanet, ocak 
ayında 9 milyar 726 milyon 132 bin 
TL’lik, şubat ayında 7 milyar 165 
milyon 217 bin TL’lik, mart ayında 
ise 7 milyar 454 milyon 114 bin TL’lik 
harcamaya imza attı.

Birgün'ün haberine göre; başkanlığın 
harcama musluğu, nisan ve mayıs 
aylarında da açık kaldı. Devasa bütçeli 
kurumun nisan ayında 7 milyar 
488 milyon 621 bin TL harcadığı 

belirtildi. Diyanet İşleri Başkanlığı’nın 
mayıs ayında harcadığı paranın ise 7 
milyar 474 milyon 735 bin TL olduğu 
bildirildi.

Hemen her ay milyarlarca lira para 
harcayan Diyanet İşleri Başkanlığı, 
haziran ayında da geleneği bozmadı. 
Diyanet’in, aralarında icracı 
bakanlıkların da yer aldığı çok sayıda 
bakanlığı geride bırakan haziran ayı 
harcaması kayıtlara, 7 milyar 423 
milyon 238 bin TL olarak geçti.

Diyanet İşleri Başkanlığı, harcaması 

itibarıyla icracı bakanlıkların da yer 
aldığı çok sayıda kamu kurumunun 
üzerine çıktı. Başkanlığın ocak, 
şubat, mart, nisan ve mayıs ayı 
toplam harcaması ile geride bıraktığı 
kamu kurumları arasında Kültür 
ve Turizm Bakanlığı ile Sanayi ve 
Teknoloji Bakanlığı da yer aldı. 
Diyanet’in, Ticaret Bakanlığı, 
Avrupa Birliği Başkanlığı, Dışişleri 
Bakanlığı ve Enerji ve Tabii Kaynaklar 
Bakanlığı’ndan da fazla para harcadığı 
tespit edildi. T24

Diyanet İşleri 
Başkanlığı, günde 
260 milyon TL harcıyor

Genel bütçe kapsamındaki kamu 
idarelerinin mali verilerine göre, Diyanet 
İşleri Başkanlığı’nın Ocak-Haziran 2024 
dönemi harcaması, 46 milyar 732 milyon 
58 bin TL oldu. Buna göre, kurumun bir 
günde kullandığı kaynak 259 milyon 622 
bin TL’ye denk geliyor.

Aykut Tuzcu’dan 
ilk mektup... 
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Washington D.C. 
Uçakların tehirli kalkması 

veya yolcu azlığından 
seferlerin “teknik nedenlerle!” 
birleştirilmesi yalnız bizde 
değil. Belki bizdeki kadar çok 
değil ama, batı ülkelerinde de 
“teknik arızalara” rastlamak 
mümkün. 20 saatlik uzun, 
yorucu ve hep gündüzlü 
bir yolculuktan sonra New 
York'un müteveffa Başkan 
Kennedy'nin anısına yapılan 
JFK hava limanına iniyoruz. 
Amerikan hükümetinin 
bir yetkilisi iltifat ederek 
bizi karşılıyor. Ancak bir 
şey dikkatimizi çekiyor. 
Uçaktan inen 450 kişinin 
arasından bizi eliyle koymuş 
gibi bulması ve ismimizi 
fevkalade güzel telaffuz 
etmesi bizi şaşırtıyor. 
Bavulları beklerken bu 

durumu kendisine hemen 
soruyorum ve ilginç yanıt 
alıyorum. “Müsaade edin 
de, biz birbirimizi tanıyalım. 
Ben Amerikalıyım, ama 
aslen Çekoslovak yalıyım. 
Avrupalılar birbirlerini 
tanırlar, bilirler. Geçen 
hafta İspanyol bir bakanı 
yine burada karşıladım, 
o da ismini tam telaffuz 
edince şaşırtmıştı.” 
Amerikan hükümetinin 
resmi konuklarına tanıdığı 
imtiyazdan istifade edip 
gümrükten aranmadan 
geçiyoruz ve bizi başkent 
Washington D.C.'ye 
götürecek uçağa biniyoruz. 
1,5 saat süren bir yolculuktan 
sonra başkente ulaşıyoruz. 
Yine bir görevli karşılıyor. Ve 
bizi otelimize götürüyor. 

Yarın: Washington D.C

“20 saattir uçuyoruz ama hala gündüz” “Uçağımız Kennedy 
havalimanına inince Amerikan hükümetinin bir yetkilisi 450 kişinin 

arasından beni eliyle koymuş gibi buldu ve ismimle hitap ederek karşıladı”

                      “Gümrükten 
aranılmadan geçirildim”

İnsan hep batıya doğru uçunca günler ve geceler birbirine karışıyor. 
İstanbul’dan sabah erken saat 7’de kalktık, 20 saattir ya uçuyoruz veya 

havaalanlarına inip uçak değiştiriyoruz. Ama değişmeyen tek şey, hep gündüz.

ANKARA — Milli eğitim sisteminde 
yeni arayışlar dönemi başladı. Bakan 
Dinçerler'in isteği üzerine Prof. 
Bozkurt Güvenç başkanlığında 
oluşturulan Japon milli eğitim 
sistemini inceleme komisyonu 
çalışmalarının son aşamasına 
geldi. Japon eğitim sisteminin 
temeli, eğitimde «okul, aile işbirliği, 
insanların fırsat eşitliği» gibi ilkelere 
dayanıyor. Japonya'da başarıyla 
uygulanan eğitim sistemi sonucu, 
okuma yazma oranı, yüzde 99'a 
çıkarken, 15 yasma kadarki eğitim 
dönemi de parasız ve zorunlu hale 
getirildi. Zaman İçinde Bakan Vehbi 

Dinçerler, Japon eğitim sisteminin 
incelenme nedenlerini açıklarken, 
şöyle konuştu: “Japonya’da okur yazar 
oranı yüzde 99, birinci neden bu. 
İkincisi, Japon sanayiinde verimlilik 
ABD'den 2.5 kat fazla. Üçüncüsü, 
Japon teknolojisinin ilerleme 
sebebinin temelinde eğitim sistemi 
yatar. Bugün Japon endüstrisi, ABD 
ve Avrupa ile rekabet eder duruma 
geldiyse, bunun arkasında eğitim 
sistemi vardır.” 

Bakan Dinçerler, Japon sisteminin, 
bakanlıkça benimsenmesi halinde 
bile, uygulamanın zaman alacağını 
belirtti.

Milli Eğitim Bakanı Vehbi Dinçerler yeni arayış içinde...

Milli Eğitim Bakanı, Japon eğitim sistemini tetkik 
ettiriyor. Japonya’da okuma-yazma oranı yüzde 99.

“Öğretmen, en yüksek maaş alan 
meslek gurupları içinde olmalıdır”

MDP’de kargaşa ve kaynama 
devam ediyor. Partiden istifa 
edenlerin istifalarını geri almaları 
için yoğun çaba sarf edildiği 
bildiriliyor. Bu cümleden olmak 
üzere birkaç gün önce istifa 
eden Gaziantep Milletvekili 
Galip Deniz'in istifasını geri 
aldığı açıklandı. Toptan istifa 
etmiş olan Gaziantep il ve ilçeler 
yönetim kurulu ve parti üyelerinin 

istifalarının da geri almaları 
için çaba sarf edildiği öğrenildi. 
Ancak bu konuda henüz belirgin 
bir sonucun alınmadığı, istifa 
edenlerin istifalarında kararlı 
oldukları belirtiliyor. MDP’li bir 
üye genel merkezle henüz telefon 
görüşmelerinde bulunulduğu, genel 
merkez den halen Gaziantep’e bir 
yetkilinin gelmediğini, gelişmeleri 
beklediklerini ifade etti.

Galip Deniz istifasını geri aldı

MDP’de kargaşa devam ediyor
Edinilen bilgilere göre Türkiye'de en eski Türk 

Musikisi Derneklerinden biri olan ve 35 yıllık bir 
geçmişe sahip bulunan derneğin, Gazikent’e daha 
iyi hizmet verebilmesi, Gazianteplilerin musiki 
zevkini daha iyi tadabilmesi bakımından artık bir 
konservatuar şekline dönüşmesi gerektiği yolunda 
görüşün yoğunlaşması üzerine dernek yöneticileri 
harekete geçti.

Şimdiye kadar okullarda, kütüphanelerde, 
Amerikan hastanesi salonunda birçok zaman da 
evlerde, çalışmalarını sürdüren, zaman zaman 
da konserler veren dernek, son zamanlarda 
çok rağbet kazandığından öğrencileri çoğaldı. 
Bu rağbet ve genişlemeyi göz önüne alan 
dernek yöneticileri, Belediye bünyesinde bir 
konservatuarın oluşması gerektiğini gördüler. 
Bunun üzerine yönetim kurulu, konunun Belediye 
Başkanlığına iletilmesine karar verdi.

Musiki Derneği 
konservatuara dönüşüyor

Konservatuarın Belediye bünyesine 
alınması için çalışmalara başlandı

Aykut Tuzcu’dan 
ilk mektup... 

Ekonomiye yönelik önemli 
gelişmeler kaydedildi

Suriye ziyareti boyunca Şam ve 
Halep'te çok sayıda toplantı ve ikili 
görüşmeye katılan GSO Yönetim 
Kurulu Başkanı Nejat Koçer ve 
GTO Yönetim Kurulu Başkanı 
Mehmet Aslan yaptıkları ortak 
açıklamada; gerek Suriye hükümeti, 
gerekse gezi süresince Başbakan 
Erdoğan'la yapılan görüşmelerde 
Gaziantep ekonomisine yönelik 
son derece önemli gelişmeler 
kaydettiklerini duyurdu.

Türkiye'nin Suriye'ye ihracatının 
üçte birini Gaziantep yapıyor

Ziyaret sırasında Suriye ve Türkiye 
arasında imzalanan Serbest Ticaret 
Anlaşmasının en çok Gaziantep'e 
yarayacağını söyleyen Koçer ve 
Aslan, "Türkiye'nin Suriye'ye 
ihracatının 3'te 1'ini Gaziantep 
yapıyor. Coğrafi yakınlık ve 
geçmişten bu yana süregelen 
ikili ilişkiler Gaziantep'i Suriye 
ile ticaretin lokomotifi haline 
getirmiştir. Bu nedenle Suriye 
ve Türkiye arasında imzalanan 
Serbest Ticaret Anlaşması'ndan en 
büyük faydayı da Gaziantep elde 
edecektir. Zira iki taraf arasın da 

engel teşkil eden gümrük tarife 
oranları 2005 yılı başından itibaren 
kademeli olarak azaltılacak. Bu 
gerçekleştikten sonra Gaziantep. 
Suriye ile ticaretin merkezi haline 
gelecektir" ifadelerini kullandı.

Suriye Konsolosluğu 
büyük önem kazanacak

Başbakan Erdoğan'ın Suriye 
ziyareti, bu ülkenin Gaziantep'te 
açmayı planladığı Konsoloslukla 
ilgili süreci de hızlandırdı. GSO 
Başkanı Koçer ve GTO Başkanı 
Aslan, bir süredir tıkanan 
Konsolosluk açma çalışmalarının 
hızlandırıldığına dikkat çekerek, 
"Ziyaret sırasında Suriye'nin 
Gaziantep'te Konsolosluk açma 
projesiyle ilgili Başbakan'la 
görüşme yaptık. Başbakan Erdoğan, 
Suriye Başbakanı'nın da katıldığı ve 
iş adamlarıyla yapılan toplantıda, 
Gaziantep'te Konsolosluk açılması 
yönünde söz aldı. Gaziantep'teki 
Suriye Konsolosluğu, 2005'in 
ilk çeyreğinde faaliyete geçecek. 
Serbest Ticaret Anlaşması ile 
birlikte daha da artacak ilişkiler 
sürecinde Gaziantep'teki Suriye 
Konsolosluğu büyük önem 
kazanacak" dedi.

Suriye gezisi en çok 
bizim işimize yaradı

Başbakan Recep Tayyip Erdoğan'ın çok sayıda işadamı ve sanayiciyle birlikte gerçekleştirdiği 
Suriye ziyaretinin en çok Gaziantep'e yaradığı vurgulandı. Başbakan Erdoğan'ın, aralarında 

Sanayi Odası Meclis Başkanı Abdülkadir Konukoğlu, GSO Yönetim Kurulu Başkanı Nejat Koçer 
ve Ticaret Odası Yönetim Kurulu Başkanı Mehmet Aslan'ın da bulunduğu işadamlarıyla birlikte 
gerçekleştirdiği Suriye ziyaretinde alınan kararlar, Gaziantep'i ticaret merkezi haline getirecek.

10 Bin 92 doğum oldu
Dr. Baylar, geçen yıl 6 bin 508 normal, 

2 bin 903'te sezaryen olmak üzere 9 bin 
411 kadının doğum yaptığını, bu yılın 
aynı döneminde ise bu sayının normal 
doğumda 6 bin 837, sezaryende ise 3 
bin 255 olmak üzere toplam 10 bin 92'ye 
ulaştığını belirtti. Dr. Baylar, "Geçen 
yıla oranla bu yıl doğum yapan kadın 
sayısında yüzde 7'lik bir artış var. Ayrıca 
bu yıl hastanemize başvuran 62 bin 
hastaya poliklinik hizmeti de verdik" 
dedi.

Günde 200 hasta geliyor
2004 yılının ilk 11 ayında 16 bin 

596 hastaya yataklı tedavi hizmeti 
verdiklerini, 3 bin 911 hastayı da ameliyat 
ettiklerini belirten Dr. Baylar, sözlerini 
şöyle sürdürdü; "Geçen yıl işgal edilen 
yatak oranı yüzde 72'di. Bu yıl ise bu oran 
yüzde 86'ya yükseldi. Hastanede geçen yıl 
çeşitli sebeplerden ölen anne sayısı 5 iken 
bu yıl bu sayı 2'ye düştü. Geçen yıl aynı 
dönemde hastanemize günde ortalama 
152 hasta başvururken, bu yıl sayı 200'e 
yükselmiş oldu."

Kötü haber!..
Doğum oranı yüzde 7 artış gösterdi

Gaziantep 75. Yıl Doğum ve Kadın Hastalıkları Hastanesi 
Başhekimi Dr. Sedat Baylar, kentte doğum yapan kadın sayısında, 
geçen yıla oranla bu yıl yüzde 7'lik artış olduğunu söyledi.

Kutlamalar, Gaziantep Valisi 
Lütfullah Bilgin, Büyükşehir Belediye 
Başkanı Asım Güzelbey ve Garnizon 
Komutan Vekili Jandarma Albay 
Süleyman Yüksel ile diğer kamu kurum 
ve kuruluşlarının temsilcilerinin 
Demokrasi Meydanı'ndaki Atatürk 
Anıtı'na çelenk koymasıyla başladı. 
Şehitler Abidesi'nde düzenlenen 
törende, bir manga askerin saygı atışı 
yapmasından sonra Vali Bilgin ve 
beraberindekiler, şehitliğe çiçek bıraktı. 
Büyükşehir Belediye Başkanı Asım 
Güzelbey, İstasyon Meydanı'ndaki 
törende, Gazianteplilerin 10 ay 9 
gün süren kahramanca mücadele 
verdiklerini belirterek, "Gaziantep 
Savunması, yürekleri yurt sevgisiyle 
dolu bir avuç insanın başardığı 
inanılması zor bir efsanedir. Bu şehir 
6 bin 317 şehit verilerek kurtarıldı. 
O zaman Gaziantep'in nüfusu 24 bin 
olduğu düşünülürse her evden en 
az bir kişinin şehit olduğu anlaşılır" 

dedi. Güzelbey, 25 Aralık 1920'de 
son Fransız askerinin kenti terk 
etmesinin ardından Gazianteplilerin 
bu kez ekonomik kalkınma savaşı 
başlattıklarını ve başarılı olduklarını, 
başarılı olmaya devam ettiklerini 
ifade etti. Güzelbey, konuşmasında, 
Türkiye'nin büyümesinden, 
gelişmesinden, ekonomisinin 
güçlenmesinden rahatsızlık duyanların 
yine Türkiye üzerine bazı oyunlar 
oynadıklarını sandıklarını vurguladı. 
Vali Bilgin, Büyükşehir Belediye 
Başkanı Güzelbey ve Garnizon 
Komutan Vekili Süleyman Yüksel'in 
halkın bayramını kutladığı törende, 
kurtuluş yıldönümü dolayısıyla 
düzenlenen yarışmalarda dereceye 
giren öğrencilere ödülleri verildi. 
Kutlama, geçit töreni ile sona erdi. 
Kutlama etkinliklerine Gaziantep 
Milletvekilleri Fatma Şahin, Ahmet 
Uzer, Mehmet Sarı, Ahmet Yılmazkaya, 
mülki ve askeri erkan ile gaziler katıldı.

Kurtuluş Günü törenlerle kutlandı
Kamil Ocak Spor Salonu'nda düzenlenen 

konserde Bülent Sertaç, Mustafa Uğur, 
Uğur Aslan, Sinan Özen ve Dj Afrikalı 
Ali sahne aldı. Konserde 5 bin kişilik spor 
salonu tamamen dolarken, çok sayıda 
vatandaş da konseri ayakta dinlemek 
zorunda kaldı. Şahinbey Belediye 
Başkanı Ömer Can, sanatçılara günün 
anısına çiçek ve Şahinbey Belediyesi'nin 
ambleminin bulunduğu birer tabak 
hediye etti. Can, konser öncesinde 
yaptığı konuşmada, Gaziantep'in şanına 
yakışır bir konser düzenlediklerini 
ve Gazianteplilerin layık oldukları 
hizmetleri kendilerine ulaştıracaklarını 
bildirdi. Şahinbey İlçesi'nin Perilikaya, 
Kahvelipınar, Narlıtepe ve Güzelvadi 
bölgelerindeki çalışmalarının son 
hızla devam ettiğini, bu hizmetlerin 
sonuçlarının bahar ayında bir gül gibi 
açacağını ve ilçenin canlanacağını 
ifade eden Can, sanatçılara konsere 
katılımlarından dolayı teşekkür etti.

Halk konseri düzenlendi
Şahinbey Belediyesi, 

Gaziantep'in düşman işgalinden 
kurtuluşunun 83. yıldönümü 
etkinlikleri kapsamında halk 

konseri düzenledi.
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Dil sürekli evrilen bir yapıda ve zamanla 
değişir elbette, ama biz sistemli bir yıkım 
yaşıyoruz. Bunun; dilin zenginliğini ve doğru 
kullanımını koruyabilmek için bilinçli bir 
şekilde yapılan, iyi niyetli bir değişim olduğunu 
sanmıyorum.

Bülent Ecevit gibi gerçekten siyaseti onurla 
yapan insanların kullandıkları dil artık 
neredeyse tarih oluyor. Günümüzde türkçe 
ortalama dört yüz kelimeyle konuşuluyor. Oysa 
örneğin İngiltere'de ortalama iki bin kelime 
kullanılıyor. Türkçede yetmiş sekiz bin ana 
kelime olmasına karşın, nüfusun büyük bölümü 
günlük yaşamında sadece ortalama dört yüz 
kelime kullanıyor. Girne-Amerikan Üniversitesi 
Türk Dili ve Edebiyatı Bölümü öğretim üyesi 
Prof. Dr. Tuncer Gülensoy, sözcük hazinesi 
ve gramer bakımından oldukça zengin bir 
dil olan türkçenin ancak binde beşine hakim 
olduğumuzu söylüyor.

Okumamak, düşünmemek, edebiyata ilgi 
duymamak, sık kullanılan sözcükleri kaldırma 
girişimi, fonetik ve morfolojik yapıya uygun 
olmayan sözcük türetme çabalarının kullanılan 
sözcük sayısını azalttığını ifade eden Prof. Dr. 
Gülensoy, yapılan araştırmada şu çarpıcı sonuca 
ulaşmış: 

''Yaptığımız araştırmalarda özellikle kırsal 
kesimde insanların günlük sadece kırk, elli 
kelime kullandığına şahit olduk. Sadece ana 
kelime sayısı yetmiş sekiz bin olan ve dünyanın 
en zengin dillerinden biri olma özelliğini 
taşıyan Türkçeyi, nüfusun çok büyük dilimi 
gerçek anlamda bilmiyor. Çünkü, bu büyük kitle 
ortalama dört yüz civarında kelime ile yetiniyor. 
Diğer kelimeler ise neredeyse hiç kullanılmadığı 
için adeta köreliyor. Bu nedenle ifade gücü 
azalan kişiler konuşmasında ”şey”, “yani”, “ııı” 
gibi ses taklitlerine sığınıyorlar.''

Bir de her sözcüğün arasına “hani” sıkıştıranlar 
var ki onları dinlemek tam bir ömür törpüsü 
oluyor.

Üniversite yıllarında bizi taşralı diye 
küçümseyenlerden daha iyi bir Türkçeyle 
konuşuyor, duygularımızı ifade ederken 
sözcüklere “zeka” inceliği serpiştirmeye çaba 
sarf ediyorduk. Anadolu’nun köylerindeki 
insanlar “bile” son derece duru bir dille 
tasalarını aktarıyor, duygularını dile getiriyordu. 
Şimdi ana akım spikerleri bile doğru dürüst 
Türkçe konuşamıyor. Dün bir spiker “Geçmiş 
olsun diliyorum” dedi, gülsem mi ağlasam mı 
bilemedim.

“Geçmiş olsun” dersiniz ya da geçmiş 
olsun dileklerinizi yollarsınız. Geçmiş olsun 
diliyorum” gibi bir Tarzan cümlesi yoktur. Aynı 
“Teşekkür ettim”, “Sana dönerim” “oha oldum 
yani” saçmalığındaki cümleler gibi sonradan 
yabancı dillerden çevrilmiş anlamsız cümleler 
de çok sık kullanılır oldu. “Teşekkür ettim 
“diyenlere hep “Ne zaman?” diye soruyorum. 
Teşekkür dili geçmiş zamanda ediliyorsa bu 
bir hikaye anlatımıdır. Siz şu anda aldığınız bir 
hizmete şimdiki zamanda “Teşekkür edersiniz”.  
“Dönme” eylemi de bir merkez etrafında 360 
derece yapılan bir işlemdir. “Sana dönerim, 
ya da bana dönmedin” son derece zavallı bir 
kullanımdır, çünkü sözcük hazinenizin kıtlığını 
gösterir. “Beni aramadın” demek neden zor oldu, 
anlamıyorum.

Çocuklarına, arkadaşlarına, akranlarına 
“aşkım” diyen büyükler de cehalet simgesi 
bence. Hem görgüsüzlüğü hem de bilgisizliği 
simgeliyor, çünkü sözcükleri yerinde kullanmayı 
bilmek de bir eğitim gerektiriyor. 

Bunun dışında bir de yüz yıl önceden kalma 
“garabet” sözcükleri kullanma modası var 
“mutmain olmak, rabia, fıtrat, cibilliyet, zillet, 
mütedeyyin“ gibi. 

Teknolojinin gelişmesiyle yeni kavramlar ve 
terimler ortaya çıkıyor ve kaçınılmaz olarak bu 
terimler dilde yeni anlamların oluşmasına ya da  
dilin yapısında değişikliklere yol açıyor.

Kültürel etkileşimler ve küreselleşme, dilde 
yeni sözcüklerin ve ifadelerin yayılmasına ve 
kullanılmasına neden oluyor.

Dilin doğru kullanımı ve dil bilgisi kuralları 
eğitim sisteminin kalitesiyle ilişkili. Eğitimdeki 
değişimler dilin kullanımında farklılıklara yol 
açıyor. Yazmayı bir kenara bırakın okumaktan 
aciz cahil yöneticilerin giderek çoğunluğu 
oluşturduğu ülkemde elbette dilin gelişmesini 
beklemek büyük iyimserlik oluyor.

Sosyal medya gibi platformlar, dilin hızla 
değişmesine katkıda bulunabilecekken, 
kısaltmalar, emoji kullanımı gibi yeni iletişim 
biçimleri dilin geleneksel yapısını çoğu zaman 
olumsuz etkiliyor. 

Toplumun değerleri, normları ve yaşam 
tarzları değiştikçe, dil de bu değişimlere ayak 
uyduruyor ve bu değişimleri yansıtıyor. Değerler 
manzumemizi yitirdiğimizi zaten fark ediyoruz, 
bari güzel Türkçemizi yok etmeyelim.

Nereye götürülmek istendiğimiz ortada. Bize, 
yine her zamanki gibi uyanık olmaya çalışıp, 
önlem almak kalıyor. 

 “Kurumun Yönetim ve 
İşleyişinden Memnuniyet 
Sıralaması”nda Sanko Üniversitesi 
listenin ilk beşinde yer aldı.

Sanko Üniversitesi, Öğrenim 
Deneyimi Tatminkârlığı 
Sıralamasında 10., Yerleşke 
ve Yaşamının Doyuruculuğu 
Sıralamasında 68., Akademik 
Destek ve İlgi Sıralamasında 7. 
Sırada yer aldı.

Vakıf Üniversitelerinin 
Memnuniyet Alanlarına Göre 
Sıralamasında Hasan Kalyoncu 3. 
Sanko 9. Sırada.

Devlet Üniversiteleri genel 
memnuniyet sıralamasında 
Gaziantep Üniversitesi 69. 
sırada, Gaziantep İslam Bilim ve 
Teknoloji Üniversitesi 93. sırada 
yer aldı.

Öğrenim Deneyimi 
Tatminkârlığı Sıralamasında, 
Hasan Kalyoncu Üniversitesi 
8. Sırada, Sanko Üniversitesi 
10., Gaziantep Üniversitesi 
97., Gaziantep İslam Bilim ve 
Teknoloji Üniversitesi 149. sırada

Yerleşke ve Yaşamının 
Doyuruculuğu Sıralamasında 
Hasan Kalyoncu Üniversitesi 
14., Gaziantep İslam Bilim ve 
Teknoloji Üniversitesi 98. Sırada, 
Gaziantep Üniversitesi 127. sırada.

Akademik Destek ve İlgi 
Sıralamasında, Hasan Kalyoncu 
Üniversitesi 25. GAÜN 119. 
Sırada, Gaziantep İslam Bilim ve 
Teknoloji Üniversitesi 150. Sırada

Kurumun Yönetim ve 
İşleyişinden Memnuniyet 
Sıralamasında Sanko Üniversitesi 

5. Hasan Kalyoncu 6. Gaziantep 
İslam Bilim ve Teknoloji 
Üniversitesi 167 sırada, Gaziantep 
Üniversitesi 175. sırada.

Öğrenme İmkanları ve 
Kaynaklarının Zenginliği 
Sıralamasında Hasan Kalyoncu 
22., Gaziantep Üniversitesi 76. 
sırada, Gaziantep İslam Bilim ve 
Teknoloji Ü. 146. sırada

Kişisel Gelişim ve Kariyer 
Desteği Sıralamasında Hasan 
Kalyoncu 6., Gaziantep 
Üniversitesi 110. Sırada, Gaziantep 
İslam Bilim ve Teknoloji Ü. 136. 
Sırada yer aldı. Üniversitelerin 
Genel Memnuniyet Sıralamasında 
Gaziantep Üniversitesi 110’uncu 
sırada, Gaziantep İslam Bilim ve 
Teknoloji Üniversitesi 145. Sırada 
yer aldı. Haber Merkezi

Akademik destek sıralamasında 
Sanko Üniversitesi 7. Sırada yer aldı

Yüksek konut faizleri 
satışları olumsuz etkiliyor

Yüksek enflasyonun yanı sıra konut 
kredilerindeki faiz oranlarındaki artış 
konut satışlarını da etkilemeye devam 
ediyor. Son iki veya 3 ayda konut 
satışlarının yeniden arttığı Antep’te ibre 
yeniden tersine dönmeye başladı. 2023 
yılının haziran ayında 863’ü ilk el bin 
642’si ikinci el olmak üzere toplamda 2 
bin 505 konutun satıldığı şehirde bu yılın 
aynı ayında 839’u ilk el, bin 558’i ise ikinci 
el olmak üzere 2 bin 397 konut satıldı. 

İpotekli konut satışları azaldı
Ülke genelinde ipotekli konut satışları 

Haziran ayında bir önceki yılın aynı ayına 
göre yüzde 49,4 azalarak göstererek 6 
bin 813 olarak kayda geçerken, toplam 
konut satışları içinde ipotekli satışların 
payı ise yüzde 8,6 oldu. Yılın ilk 6 ayında 
gerçekleşen ipotekli konut satışları ise bir 
önceki yılın aynı dönemine göre yüzde 
57,7 azalışla 51 bin 415’e geriledi. 

Hem ilk el hem de ikinci 
el konut satışları geriledi

Türkiye genelinde ilk el konut satış sayısı 
Haziran ayında bir önceki yılın aynı ayına 
göre yüzde 1,8 azalarak 25 bin 425, toplam 
konut satışları içinde ilk el konut satışının 
payı yüzde 32,1 seviyesinde gerçekleşti. 
İkinci el konut satışları azaldı. Haziran 
ayında bir önceki yılın aynı ayına göre 
53 bin 888 konut daha az satıldı. Toplam 
konut satışları içinde ikinci el konut 
satışının payı yüzde 67,9 oldu. Haber 
Merkezi 

Konut satışlarında 
düşüş yaşanıyor

Hepimizi kapsayan bu tablo her 
geçen gün daha fazla kararıyor

Karatay, ‘’İkinci tablo ise onlar 
zenginleşirken her geçen gün daha 
fazla yoksullaştırılan, güvencesiz 
hale getirilen milyonların tablosu. 
İşçisi, işsizi, kamu emekçisi, asgari 
ücretlisi, emeklisi, dar gelirlisi 
ile toplumun ezici çoğunluğunu 
oluşturanlar milyonların, emeğin 
ve halkın tablosu. Alın teri ile 
emeği ile yaşam mücadelesi 
verenler, yoksullaştırılan milyonlar 
olarak hepimizi kapsayan bu 
tablo her geçen gün daha fazla 
kararıyor’’ ifadelerini kullandı. 

Milyonlarca kamu emekçisine 
yoksulluk sınırının yarısını 

bulmayan bir maaş reva 
görülüyor

Aile ve Sosyal Hizmetler 
Bakanlığı’nın Mayıs ayı verilerine 
göre 17 milyon 114 bin 912 yurttaş 
yaşamını sosyal yardımlarla 
sürdürdüğünü sözlerine ekleyen 
Karatay, ‘’9 milyon 444 bin 458 
kişinin aylık geliri brüt asgari 
ücretin üçte birinin altında kaldığı 

için GSS primleri bütçeden 
karşılanıyor. Milyonlarca kamu 
emekçisine yoksulluk sınırının 
yarısını bulmayan bir maaş reva 
görülüyor. Kamu emekçilerinin 
eline geçen maaşın yarısını ilave 
seyyanen ödenek başta olmak 
üzere emekliliğe yansıtılmayan 
kalemler oluşturuyor’’ diye 
konuştu. 

Her 3 emekliden birisi açlık 
sınırı altında yaşama 

mücadelesi veriyor
Karatay, ‘’Milyonlarca kamu 

emekçisi çalışırken aldığı maaş 
emekliliğinde en az yarı yarıya 
düşeceği için emekli olamıyor. 
Her 3 emekliden birisi ise açlık 
sınırının yarısını bulmayan bir 
aylıkla, sadece 10 bin TL ile 
yaşam mücadelesi veriyor. Avrupa 
ülkelerinin en düşük emekli 
maaşı ortalaması 1294 Euro 
ile Türkiye'nin 5 katını aşıyor. 
Türkiye'nin emeklileri barınma, 
gıda, sağlık gibi temel ihtiyaçlarını 
bile karşılamazken Avrupa'nın 
emeklileri ise aldıkları maaşlarla 

dünya turuna çıkıyor’’’ tespitini 
yaptı. 

Istakoz ve kebap yiyenler, 
bize kemer sıkın diyorlar

İktidar kendi yarattığı 
ekonomik krizin yükünü halka 
yıkmak için yeni paketler 
çıkarmaya devam ettiğini 
sözlerine ekleyen Başkan Karatay, 
‘’Istakoz yedikleri masalardan, 
meclis bahçesinde düzenledikleri 
kebap partilerinden fotoğraf 
paylaşanlar yoksullaştırdıkları 
milyonlara ‘Kemer sıkın’ 
diyorlar. Her zaman olduğu gibi 
karlarını dörde, beşe katlayanlara 
“siz de biraz tasarruf edin, 
demek akıllarının ucundan 
bile geçmiyor. Muafiyet ve 
istisnalarla çalıştırdığı asgari 
ücretli kadar bile vergi vermeyen 
firmaların, şirketlerin, faizden, 
ranttan, dövize endeksli hazine 
garantilerinden beslenen asalak 
takımının sırtını sıvazlarken 
tüm yükü bize yıkmaya devam 
ediyorlar’’ şeklinde konuştu. 
Haber Merkezi 

Ülkemizde 1000 kişiye 
3 hemşire düşüyor

‘OECD raporlarına göre hemşire sayıları, 
hemşire mezun etme sayıları açısından bu 
ülkeler arasında ne yazık ki durumumuz 
pek parlak değil’ diyen Kılınç, ‘’Sağlık 
Bakanlığımızın 2022’de yayınladığı Sağlık 
İstatistikleri yıllığına baktığımızda 243 bin 
hemşiremizin olduğu görünüyor. Bu sayıya 
tabi özel sektör de dahil. Yapılan atamaları 
ve nüfusumuzu de düşününce günümüz 
için 1000 kişiye 3 hemşire düştüğünü 
söyleyebiliriz. Peki bugün ne oluyor? 
Hemşiremiz az deyip ülkemizden, başka 
ülkelerden hemşire alan Amerika’da ve 
Almanya’da bu sayı 12. Yani nüfusa yetme 
oranı bizim 4 katımız olan ülkeler, bizden 
hemşire alıyor eksik diye. Bunun ne denli 
ciddi bir sorun olduğunu anlayabilmemiz 
gerekiyor’’ şeklinde konuştu. 

Gelişen teknoloji ve beklentiler, 
sağlık hizmetinin maliyetini arttırıyor

Sağlık hizmetlerinin ülkemizde sosyal 
devletin bir gereği olarak ücretsiz verildiğini 
hatırlatan Kılınç, ‘’Gelişen teknoloji ve 
beklentiler, sağlık hizmetinin maliyetini 
arttırıyor. Buna karşın ülkemizde 
bu hizmete erişimin ücretsiz olması, 
sağlık maliyetlerinin sadece vatandaşa 
yüklenmemesi önemli bir konu. Öte yandan 
gelişmekte olan ve gelişmiş birçok ülkeye 
kıyasla; yatak sayıları, nüfusa hitap eden 
sağlık kuruluşları gibi fiziki koşullar, tedavi 
ve bakım hizmetlerine erişim kolaylığı gibi 
işin halka bakan tarafın açısından gelişmiş 
bir ülkeyiz’’ ifadelerine yer verdi. 

Başkan Kılınç, ‘’Pandemi döneminde de 
ülkemizin sağlık ordusu çok üst düzeyde 
fedakârlık yaptı ve yoğun tempoya, ağır 
koşullara rağmen ipi göğüsledi. Zaten 
ülkemizin birçok ülkeden hasta alıyor 
olması, sağlık turizminin bu denli öne 
çıkan bir konu olması da bunu destekliyor. 
Ancak ne yazık ki hem normal zamanlarda 
hem de pandemide, yükün belki de en 
fazlasını çeken, hastalarla en çok temas eden 
hemşirelerin sorunlarında yeterli çözümler 
üretilemedi’’ eleştirisini yaptı. Haber 
Merkezi 

Hemşireler artan 
iş yükünü kaldıramıyor

Şehitkamil Belediye 
Başkanı Umut Yılmaz, 
Sivil Toplum Kuruluşu 
(STK) temsilcilerini, 
CHP Gaziantep 

İl Başkanı Reis Reisoğlu ile 
birlikte ağırladı. CHP Gaziantep 
İl Başkanlığı’nda gerçekleşen 
buluşmada Başkan Yılmaz ile 
Başkan Reisoğlu, emeklilerin 
sorunlarını dinlediler ve çözüm 
noktasında yapılacaklarını anlattılar.

Başkan Yılmaz, yaklaşık 18 
emekli STK temsilcisini tek tek 
dinledi. Şehitkamil Belediyesi 
tarafından çözülebilecek sorunları 

not alan Yılmaz, emeklilerin 
sorunlarının çözümüne öncelik 
vereceklerini vurguladı. Başkan 
Yılmaz, emeklilerin açlık sınırının 
bile altında yaşam mücadelesi 
verdiklerini ifade ederek, “Maalesef 
ulu çınarlarımız, emeklilerimiz, 
kaderine terk edildi. Yıllardır yalnız 
bırakıldılar. Bugün emeklilerimiz 
huzurla değil, yoklukla yaşıyor. 
Yaşam standartları çok düştü. Bu, 
en çok bizlerin ağrına gidiyor.” diye 
konuştu.

Göreve geldikleri ilk günden 
itibaren emeklilere yönelik çalışma 
yürüttüklerini dile getiren Başkan 

Umut Yılmaz, “Değerli büyüklerim, 
sizlerin başımızın üstünde yeriniz 
var. Yaşadığınız sorunları biliyoruz. 
Çözümü için de elimizden geleni 
fazlasıyla yapmaya çalıştığımızdan 
hiç şüpheniz olmasın. Projelerimizin 
ilk ayağında ilk Emeklihane’mizi 
sizlerin hizmetine sunduk. Şimdi 
ikinciyi açmaya hazırlanırken, 
hemen her mahallede sizlerin 
hizmetine sunacağımızı paylaşalım. 
Gerçekten çok nitelikli mekânlar. 
Emeklilerimiz evden çıktığı zaman 
“Emeklihane’ye gideyim.” diyecek.” 
ifadelerini kullandı.

Yılmaz, emeklilerle belirli 

periyotlarda buluşma günleri 
düzenleyeceklerini kaydederek “Ne 
yaparsak yapalım, asla hakkınızı 
ödeyemeyiz. Söz verdik, yapacağız. 
Her zaman yanınızda olacağız.” 
dedi.

Başkan Yılmaz’a yaşadıkları 
sorunları anlatan emekliler, Umut 
Yılmaz’ı yanlarında hissettiklerini 
belirterek, “Hangi kapıyı çalsak, 
derdimizi anlatmaya çalışsak dikkate 
almadılar. İktidar, yıllarca bizleri 
unuttu ve yok saydı. Sorunlarımızın 
çözümü noktasında tek umudumuz 
sizsiniz.” şeklinde konuştular. Haber 
Merkezi

Emekliler huzurla 
değil, yoklukla yaşıyor

17 milyon 114 bin 912 yurttaş sosyal yardımlarla geçiniyor

Hayat pahalılığı satın alma gücünü 
düşürdükçe yaşam zorlaşıyor

Dr. Ömer Kılınç, ‘’ 2000 
yılında gelir vergisi tarifesinin 
ilk dilimi brüt asgari ücretin 21 
katı olduğuna göre gelir vergisi 
tarifesinin ilk diliminin 420 bin TL 
olması gerekirken, 2024 yılı için 
gelir vergisi tarifesinin ilk dilimi 
110 bin TL olarak düşük tutulduğu 
görülüyor. Ücretli yıl içinde erken 
vergi dilimine girip yılın sonuna 
doğru aldığı ücret hızla düşerken, 
yaşanan hayat pahalılığı satın alma 
gücünü düşürdükçe yaşam daha da 
zorlaşıyor’’ dedi. 

Hükümet vergi 
ödemeyen 800 zengin var
‘Hükümet vergi ödemeyen 

800 zengini şimdi hatırlarken, 
çalışanlardan yıllardır yüksek 
oranda peşin vergi almayı ihmal 
etmiyor’ diyen Kılınç, ‘’Hazine 
ve Maliye Bakanlığı Vergi 
Denetim Kurulu (VDK), ‘ilk 
etapta tespit edilen 800 kişinin 
aylık 5 milyon liranın üzerinde 
harcama yaptığı, lüks araçlara 
bindiği, lüks tüketimde bulunduğu 
ancak hiç gelir beyan etmediği 
ve vergi mükellefi olmadığı’  
açıklamasında bulundu. Yıllardır 
yüksek kazanca sahip kişilerin, 

şirketlerin kayrıldığını, gelirlerine 
göre hiç vergi ödemediklerini 
söylüyorduk ama yeterince dikkate 
alınmıyorduk. Ama artık bu 
durumun doğruluğunu hükümet 
yetkilileri de açıklamış oldu’’ 
şeklinde konuştu. 

Kılınç, ‘’Hazine ve Maliye Bakanı 
Mehmet Şimşek, ‘Aylık harcamaları 
5 milyon TL’nin üzerinde olup 
hiç gelir beyan etmeyen kişileri 
gerçek kazançlarını vergilendirmek 
üzere denetim kapsamına alıyoruz. 
Vergi kayıp ve kaçağına sebebiyet 
vererek haksız kazanç sağlayanların 
ve haksız rekabet oluşturanların 
takipçisi olmaya devam edeceğiz’ 
dedi. Madem öyle, ayda 5 
milyon TL harcayıp hiç vergi 
vermeyenlere şimdiye dek neden 
izin verdiniz? Neden vergi kaçıran, 
kazancına göre vergi ödemeyenleri 
görmezden geldiniz? İzmir'de 
elektrik kaçağı yüzünden iki kişinin 
yaşamını yitirmesiyle gündeme 
gelen GDZ Elektrik A.Ş.'nin son üç 
yıldır kurumlar vergisi ödemediği 
gibi iddialar doğru mudur? 
Çalışanların sırtına yüklediğiniz 
yüksek vergi oranlarını neden 
düşürmüyorsunuz?’’ sorusunu 

sordu. 
Vergi oranlarımız yıl sonuna 
doğru yüzde 35’e çıkıyor
Halkın günlük temel yaşamını 

sürdürecek gücünün kalmadığını, 
vergi paketinin, çalışanların ve 
emeğiyle geçinen halkın vergi 
yükünü azaltan insanca yaşayacak 
düzeye getirilmesinin zorunlu 
hale geldiğini sözlerine ekleyen 
Kılınç, ‘’ Yılın ilk ayından itibaren 
tercihen düşük düzeyde tutulan 
vergi dilimlerine girdiğimiz 
gerekçesiyle ücretlerimizden 
yüksek vergi kesintileri yapılıyor. 
Kesinti oranları yılsonuna doğru 
yüzde 35 civarına çıkıyor. Bu 
adaletsiz ve eşitsiz vergi yükünü 
sırtımızdan alınmasını, her ay 
sabit kalmak koşuluyla en fazla 
yüzde 15 vergi kesinti oranlarını 
hayata geçirilmesini istiyoruz. 
Sağlık çalışanları ve diğer tüm 
ücretli kesimden alınan yüksek 
vergilerden vazgeçilmesi için 
yaptığımız basın açıklamalarına 
kayıtsız kalan hükümete 
haklarımızı almak için mücadele 
etmeye kararlı olduğumuzu 
hatırlatmak isteriz’’ ifadelerine yer 
verdi. Haber Merkezi


